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Langesund 



Hvem er jeg…. 

 Tor Jacob Solberg 33 år, gift med Iris 

 Odelsgutt på gård med melk og korn i 

Ski(Akershus) 

 Treårig agronom utdannelse Tomb 

Jordbruksskole. 

 Litt ordblind, men glad i å lese.  

 Muligens litt optimist av natur. 

 



Tøffe år… 
 Både min mor og far har alltid vært 

melkebønder. Da pappa fikk utslitte hofter 
som 45 åring ble det noen tøffe år. Store 
smerter og nedsatt arbeidsglede preget 
familien. 

 Det lærte meg at det er viktig å forebygge 
skader, og ta vare på helsen. Man har bare 
en…..  

 Det fristet mere med jobb som anleggsgartner 
en stund.  



NEW ZEALAND 
 Rerewaakathu på Nordøya. Grønt land så 

langt du kan se. Kuer over alt. Gårdene er 
store i norsk målestokk.  

 Familien Hill var utrolig hyggelige.  

 Jeg sa vi hadde 16 kuer hjemme, men vi 
hadde bare 14. 

 De hadde 440 melkekuer. 

 Samvirke ga eksport muskler. 

 Landbruket stod i sentrum. Reklame for 
såmaskin i beste sendetid på tv!  



Lake Rerewhakaatu  



Graset er ikke alltid grønnere 

på andre siden! 

 Hva så jeg etter en stund…. 

 Generasjons-skiftene blir nesten umulige. 

 Det er ikke lett å tjene lite for så å tjene 

mye. Totalt uregulert marked. AS… 

 Gamle markeder som UK. 

 Nye Kina, India mm. 

 Lite reguleringer, økte miljø krav. 

 Et annerledes eierskap forhold til gården.    



Hva lærte jeg…. 
 Gleder og sorger for en bonde, stor eller liten 

er mye det samme. 

 Det å ikke være trygg i språket var tøft i 
starten, men man lærer fort når man må. 

 Det er en grunn til at vi har den 
landbrukspolitikken vi har i Norge. Den må vi 
ta vare på og fornye!!!  

 Gode venner er aldri mer enn et ringesignal 
unna.  

 Dyrevelferd er ikke det samme i alle land. 



Jeg så lyset…. 
 Ønske om å bli bonde vokste seg stert i NZ. 

 Vi har så mye å være stolt over i Norge!  

 Vi skal aldri skamme oss fordi vi driver i mindre 
skala. 

 Ungdom i Norge har muligheter hvis vi tør å 
bruke dem! 

 Gårdens største resurs er bonden! 

 Da bør vi gå framtiden i møte med flest mulig 
bønder… 

 Hvem er den smarte bonden??? 14/440 kuer? 



Kjøp av gård….. 
 Frivillig tvangssalg. 

 Berlinerpopplene 

 To kuer i ei bjørk. –Fra nå kan det bare gå 
framover! 

 Skjøteledning…. 

 Rettet kramper…. 

 Mye jobb, store fremskritt hver dag…. 

 Følte meg som verdens heldigste!   

 Mange sa JA!  

 



En ung bondes drøm! 



En uslipt diamant! 



Berg gård 



2.950000, det går aldri bra… 



Valgets kval… 



Vi lever så kort, og er dau så 

lenge. Vi satser! 



Det å være langsiktig…stor 

opplevelse av takknemlighet! 



Mitt viktigste valg… 

 Kjente jeg arbeidet for mye…måtte ta 

grep. 

 Kuttet ut snø kjøring- kjøpte boble for 

pengene. 

 Kuttet ut leiekjøring, fikk et bedre liv. 

 Fikk mer hjelp på gården- økt fokus på 

planlegging og forebygging. 

 Gleden kom tilbake… 

 



Framtiden…. 
 Jeg tror norsk landbruk kan bli bedre en i dag! 

 Det er mye flott ungdom i Norge. 

 Nettverk er noe man skaper, ikke noe man 
har! 

 Vi må tørre å bli bedre!  

 Det nytter å kjempe!  

 Alle må bidra med det de kan for å skape en 
god framtid! 

 Folk er vår største resurs. Derfor trenger vi de 
beste! Økt kompetanse er meget viktig for 
landbruket. 



Tur til NYC for ny inspirasjon! 



Mine tanker om landbruks-

forvaltingen fremover 

 Dere er helt avgjørende for om norsk landbruk 
skal lykkes i framtiden!  

 Der er HELT AVGJØRENDE at landbruks-
forvaltingen driver med BÅDE utvikling og 
kontroll. Ønsker dere å ende opp som Euro 
park??? Hvilke omdømme ønsker dere dere. 
Hvilke folk? Med hvilke muligheter? 

 Husk å feire deres seire, de er mange!  

 Vi er en del av det grønne skifte i praksis! Tenk 
på det! 

 



Takk for meg! 



 


